
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2005-10-25, § 6 

 
 Tid: 25 oktober 2005 kl 09.00-10.05  
   
 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 
   
 Justerat: 25 oktober 2005 
  

 
 
Mirja Särkiniemi    Sten Nordin 

  
 
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Mirja Särkiniemi (s), ordförande 
Sten Nordin (m), vice ordförande 
Per Bolund (mp) 
Helena Bonnier (m) 
Claes Fleming (fp) 
Kåre Gustavsson (s) 
Jimmy Lindgren (s) 
Reine Meyer-Strömberg (s) 
Björn Nyström (kd) 
Margarita Pulido (s) 
Madeleine Sjöstedt (fp) 
Ann-Marie Strömberg (v) 
Regina Öholm (m) 

 
Ersättare 

 Gulan Avci (fp) 
Hannah Ekeroos (kd) 
Eva-Louise Erlandsson Slorach (s) 
Anders Frostell (fp) 
Spiridon Gogos (s) 
Berthold Gustavsson (m) 
Bo Holmberg (s) 
Petter Lindfors (m) 
Kathléen Nilsson (m) 
Per Ohlin (v) 
Hampus Rubaszkin (mp) 
Göran Wrene (s) 

 
Personalföreträdare 

 Sonja Mogert, SKTF 



  

 
Tjänstemän 

 Trafikdirektören Per Aronson och nämndsekreteraren Hans Engstrand. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Erik Andersson,  Louise Bill, Barbro Collin, Göran 
Gahm, Rune Karlsson, Eva Leijon, Anette Scheibe och Lars-Erik Stålkrantz samt 
borgarrådssekreteraren från roteln Kristina Söderlund. Johan Danielsson vid 
Mälardalsrådet (§§1-2) 

 
 § 6 

Stockholms stads brottsförebyggande program. Remiss  
Dnr T2005-000-00941 
Protokollsutdrag 
 
Trafikkontoret hade den 6 oktober 2005 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, 
till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
1 Trafiknämnden besvarar kommunstyrelsens remiss med kontorets utlåtande. 
2 Beslutet förklaras omedelbart justerat. 
 
Yrkanden 
 
Ordföranden Mirja Särkiniemi m fl (s) samt ledamöterna Ann-Marie Strömberg (v) 
och Per Bolund (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga A1. 
 
Vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) samt ledamöterna Madeleine Sjöstedt m fl (fp) 
och Björn Nyström (kd) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga A2. 
 
Beslut 
 
Trafiknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt det av 
ordföranden Mirja Särkiniemi m fl (s) samt ledamöterna Ann-Marie Strömberg (v) och 
Per Bolund (mp) gemensamt framställda yrkandet d v s att i huvudsak bifalla kontorets 
förslag till beslut och att därutöver anföra: 
 

Nämnden anser att det är viktigt att även ta med personalperspektivet i 
remissvaret. Många av de anställda inom verksamheterna är utsatta för både våld 
och hot i sin yrkesutövning. Detta skall givetvis beaktas i stadens 
brottsförebyggande program. 

 
Reservation 
 
Vice ordföranden Sten Nordin (m) samt ledamöterna Helena Bonnier (m), Regina 
Öholm (m), Madeleine Sjöstedt (fp), Claes Fleming (fp) och Björn Nyström (kd) 
enligt det av vice ordföranden Sten Nordin m fl (m) samt ledamöterna Madeleine 
Sjöstedt m fl (fp) och Björn Nyström (kd) gemensamt framställda yrkandet. 
 
 

     
 
 
 
    Vid protokollet 



  

    Hans Engstrand 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
_________________________________ 



  

 
   Tillhör § 6, bilaga A1 
 
   Trafiknämnden 2005-10-25 

 
                                     Tillhör ärende 6 

 
                                              Stockholms stads  
                                                                                     brottsförebyggande program 
 
                                                                                     Mirja Särkiniemi m fl (s) 
   Ann-Marie Strömberg m fl (v) 
                                                                                     Per Bolund m fl (mp) 
 

 
 

Förslag till beslut 
 
Trafiknämnden beslutar 
 
att i huvudsak bifalla kontorets förslag till beslut 
 
att därutöver anföra 
 
Nämnden anser att det är viktigt att även ta med personalperspektivet i remissvaret. 
Många av de anställda inom verksamheterna är utsatta för både våld och hot i sin 
yrkesutövning. Detta skall givetvis beaktas i stadens brottsförebyggande program. 



  

  Tillhör § 6, bilaga A2 
 
  Trafiknämnden 2005-10-25 
  
  Tillhör ärende 6 
 
  Stockholmsstads  
  brottsförebyggande program 
  Remiss 
 
  Sten Nordin m fl (m) 
  Madeleine Sjöstedt m fl (fp) 
  Björn Nyström (kd) 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
1. att återremittera förslaget 
 
samt 
 
2. att i övrigt anföra  
 
Stockholm lider under en allt grövre och tilltagande brottslighet. Under den senaste 
tiden har flera människor fallit offer för gatuvåldet. Personer som förlorat livet på grund 
av ett meningslöst våld på öppen gata. Med rätta är stockholmarna oroade över den här 
utvecklingen och också för den egna säkerheten.  
 
Därför är det mycket lovvärt att staden nu arbetat fram ett förslag på brottsförebyggande 
strategier. Staden kan bistå staten i arbetet med att bekämpa brottsligheten. Men 
programmet som arbetats fram är tyvärr allt för otydligt och saknar konkreta förslag på 
operativa åtgärder.  
Till viss del beror det på att just forskningen kring brottsförebyggande sedan länge 
präglats av luddighet och oklara resultat. Väldigt sällan lyckas man peka ut insatser som 
har faktiska resultat på antalet brott som begås.  
 
Den svenska forskningen lider också av en tydlig slagsida eftersom man i stort sett alltid 
utgår från hypotesen att brottslighet helt kan förklaras av s.k. sociala orsaker. 
Internationellt har man haft andra utgångspunkter och modeller som lägger större vikt 
på faktorer och åtgärder som påverkar på individnivå, snarare än hela samhället.   
 
Vi menar att om stadens brottsförebyggande arbete ska ha någon verklig effekt så måste 
det grundläggande dokumentet ha en helt annan nivå av konkretion. Det enda konkreta 
som nu framkommer är tillsättandet av fler kommunala tjänstemän. Vi är tveksamma till 
om förvaltningarna behöver ytterligare ett styrdokument av en sådan allmänt hållen 
karaktär som detta.  
 
Vi vill se ett mer fokuserat dokument som skapar förutsättningar för operativa beslut 
vid uppkomna situationer. Det brottsförebyggande rådet bör utformas med en tydligare 
ledarfunktion och med operativt syfte. Det bör bestå av ett fåtal personer med tydlig 
beslutsförhet. Ett centralt brottsförebyggande råd kan fungera som ett verktyg att bli 
både kraftfullt och exekutivt och införa en 24-timmarsgaranti för borttagande av klotter. 



  

 
Fokus för det brottsförebyggande arbetet måste ligga på tydliga insatser ute i 
verkligheten, inte på stadens förvaltningar. Exempelvis bör åtgärder syftandes till att ge 
tydliga snabba reaktioner mot mobbing, klotter och skolk inarbetas. Ett långsiktigt 
arbete för tryggare skolmiljö och tydligare föräldraansvar är också åtgärder som behövs 
men som tyvärr saknas i programmet. Tydliga åtgärder behövs både för att stödja unga 
brottsoffers vilja att anmäla brott och för att minska brottsligheten. Dessutom har vi 
länge krävt att staden inleder och intensifierar arbetet med belysning. 
 
Vi menar alltså att det brottsförebyggande programmet bör återremitteras med ett 
uppdrag till förvaltningen att ge det en tydligare och mer konkretiserad profil. 
Därutöver bör staden uppvakta statsmakten i syfte att ge polisen ökade befogenheter att 
drogtesta misstänkta ungdomar och att öka antalet närpoliser som på heltid kan jobba 
gentemot unga som visar tecken på att glida in i tung kriminalitet. 
 
 


